
Algemene Ledenvergadering 2025

   Het bestuur van Oud-Utrecht nodigt de leden uit tot het bijwonen van de ALV  

op woensdag 14 mei 2025 van 19.30-21.00 uur in de hal van het Stadhuis,  

Stadhuisbrug 1, 3511 KP Utrecht. De inloop is vanaf 19.00 uur met koffie en thee. 

Agenda
 1 Opening, vaststellen agenda en mededelingen

 2 Notulen van de Algemene Ledenvergadering 2024 (bijlage)

 3 Jaarrekening 2024 (bijlage) en verslag verificatiecommissie 

 4  Begroting 2026, incl. vaststellen contributie. Voorstel is de basiscontributie te verhogen 

met € 2,50. Zie begroting (bijlage)

 5 Benoeming verificatiecommissie voor het boekjaar 2025 

 6 Bestuurswisselingen 2024-2025 

  Onder voorzitterschap van Arthur Kocken, vice-voorzitter

  a  Aftredend bestuurslid en voorzitter: Dick de Jong, in verband met het bereiken van 

de maximale benoemingstermijn

  b  Voor benoeming als bestuurslid en voorzitter wordt voorgedragen: Chantal Hakbijl

  c  Voor benoeming als bestuurslid wordt voorgedragen: Jan van Muilekom

  d  Voor herbenoeming als bestuurslid wordt voorgedragen: Jan Bots

 7 Jaarverslag 2024 (bijlage)

 8 Concept-jaarplan 2025 (zie www.oud-utrecht.nl/jaarwerkplan2025)

 9  Sociale veiligheid: aanstelling Vertrouwenscontactpersonen Marlyne Stolker en Tijn Pieren.

 10 Rondvraag

 11 Sluiting

 •  De vergadertijd is iets ingekort om onder het genot van een drankje onze scheidend 
voorzitter te kunnen bedanken en kennis te maken met de nieuwe bestuursleden. 

 •  In verband hiermee wordt het agendapunt ‘Mededelingen uit de vereniging’ schriftelijk 
afgehandeld. De commissies en redacties wordt gevraagd mededelingen kort en bondig 
schriftelijk aan te leveren, uiterlijk 15 april 2025. Deze informatie wordt toegevoegd aan het 
verslag van de vergadering. 

 •  De leden wordt gevraagd punten voor de rondvraag uiterlijk 7 mei 2025 te melden op 
bestuur@oud-utrecht.nl. 

 •  Het concept-verslag zal bij de digitale nieuwsbrief van 1 juli 2025 beschikbaar worden gesteld.
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Aanwezig: zie presentielijst

1 Opening
De voorzitter, Dick de Jong, opent de vergadering om 19.30 uur en heet 
allen van harte welkom. Vandaag is Oud-Utrecht te gast in theaterhuis 
De Berenkuil. Alvorens tot de agenda over te gaan, krijgt Martijn van 
Norden het woord. Hij geeft een korte presentatie over de stichting New 
Dutch Connections, waarvan het hoofdkantoor is gevestigd in De Beren-
kuil. Martijn vertelt over deze stichting die vluchtelingen inspireert om 
hun dromen na te jagen. De activiteiten bestaan uit drie pijlers: een drie-
tal theatervoorstellingen, de Toekomstacademie en het organiseren van 
wekelijkse inloopavonden voor jongere vluchtelingen. Voor meer infor-
matie zie www.newdutchconnections.nl. Met dank aan Martijn voor zijn 
inspirerende woorden wordt om 19.45 uur overgegaan tot de agenda.

2 Ingekomen stukken en mededelingen
Hansje Amelink, secretaris, meldt dat er geen ingekomen stukken en 
mededelingen zijn. Er is een afmelding ontvangen van Paulus Jansen, 
met daarbij de mededeling dat hij zijn steun uitspreekt voor de voorge-
nomen nieuwe koers van de vereniging.

3 Verslag ALV d.d. 22 mei 2023
Er zijn geen vragen of opmerkingen over het verslag, dat daarom onge-
wijzigd vastgesteld wordt, met dank aan de opsteller Marjan Hulman.

4 Jaarrekening 2023 en verslag verificatiecommissie
Jan Bots, penningmeester, licht dit agendapunt toe. De stukken zijn mee-
gestuurd met de uitnodiging voor de ALV en worden ook op het scherm 
getoond.

 4.1 Exploitatie 2023 en balans per 31 december 2023
 - Exploitatie 2023

Uit de stukken blijkt dat er in 2023 een positief saldo was van € 355 ten 
opzichte van de begroting. Aan de batenkant waren de inkomsten wat 
hoger door onder meer een aantal giften en dividenden. Aan de lasten-
kant is een aantal uitgaven lager dan begroot, zoals voor het Jaarboek 
(omdat de kosten van de presentatie gekoppeld waren aan het lustrum-
feest) en voor lezingen en historische cafés. Onder andere de kosten voor 
ledenwerving waren hoger omdat daar in het lustrumjaar meer energie 
in is gestoken. Ook de bestuurskosten waren hoger omdat hierin bijvoor-
beeld ook de kosten van de ALV inbegrepen zijn.
Voor de Nacht van de Utrechtse Geschiedenis is een bedrag van € 12.723 
belast, bestaande uit € 2.723 voor de voorbereiding van de Nacht in 2024 
en een reservering van € 10.000 voor de Nacht en de wijkentours in 
2024/2025.
De bedragen genoemd bij de historische cafés en lezingen en de Grote 
Excursie zijn het saldo van inkomsten en uitgaven. Zoals in de ALV van 
vorig jaar is verzocht, is in de voetnoten aangeven hoe deze tot stand 
zijn gekomen.
Willem Spee zou graag een uitsplitsing zien van de nu in totaliteit 
genoemde kosten van de Nacht en de wijkentours. Jan Bots licht toe dat 
de kosten van de Nacht van 2023 van € 46.000 geheel zijn opgenomen 
in de lustrumuitgaven. Het bedrag van € 2.723 is een reservering voor 
de voorbereidingskosten van de wijkentours en de Nacht in 2024. Daar-
naast is een reservering gemaakt van € 10.000 voor de Nacht en de wij-
kentours in 2024/2025.
Chris Kreijns zou graag meer duidelijkheid hebben over wat er met het 

lustrumbudget van € 100.000 gedaan is. Jan Bots licht toe hoe dit besteed 
is. In onderstaand overzicht zijn alle kosten en baten opgenomen:

  Lasten en financiering van de lustrum-activiteiten 
van 100 jaar Oud-Utrecht in het jaar 2023

Lasten Begroot Realisatie 
1  Receptie op de verjaardag van Oud-

Utrecht, start lustrumactiviteiten, tevens 
opening expositie en aanbieding eerste 
exemplaar van het Doe-boek 

12.805 7.198

2  Lezingen in het stadhuis 890 591
3  Educatie Doe-boek 29.430 26.628
4  Wijkentours 16.700 20.277
5  Symposium Erfgoedparticipatie 7.500 11.824
6  Nacht van de Utrechtse Geschiedenis 37.250 45.938
7  Lantaarnconsole Anna Maria van 

Schurman
PM PM

8  Slotmanifestatie - uitreiking Jaarboek 5.000 5.048
9  Overig 19.168 17.094

128.743 134.598

Financiering
Bijdrage Oud-Utrecht + Steunfonds 98.000 1 98.000 1

Symposium: bijdragen deelnemers  - 968
Nacht: bijdragen deelnemers 9.000 9.979 
Bijdragen sponsors 23.000 23.000

130.000 131.947 

Overschot/tekort +/+ 1.257 -/- 2.651
1  In 2021 is al € 2.000 uitgegeven aan voorbereidingskosten

Een uitgebreid overzicht van de activiteiten in het kader van het Eeuwfeest 
van Oud-Utrecht is separaat opgenomen bij de ALV-stukken op de website.

 4.2 Balans per 31-12-2023
Jan Bots licht toe dat onder Activa nog van een aantal sponsoren de 
toegezegde bedragen ontvangen dienen te worden. De reservering 
onder Passiva voor startkapitaal Stichting Nacht Utrechtse Geschiedenis 
is bedoeld als werkkapitaal om tot een stichting te komen voor de 
organisatie van de Nacht, zodat deze buiten de financiering van Oud-
Utrecht komt en daarmee ook minder risico voor de vereniging met zich 
meebrengt.
De reservering van € 10.000 voor de Nacht en de wijkentours 2024 en 
2025 is ten laste van 2023 gebracht om daarmee een spaarpot te hebben 
voor de organisatie van deze evenementen.
De te betalen posten aan crediteuren zijn hoger vanwege een aantal 
afrekeningen van het lustrumjaar die pas in januari 2024 zijn voldaan. 
De vooruitbetaalde contributies zijn van leden die eind 2023 lid zijn 
geworden en toen alvast de contributie voor 2024 hebben voldaan.

 4.3 Verslag verificatiecommissie en decharge bestuur
De vermelding van de leden van de verificatiecommissie op de  stukken van 
de ALV is niet juist. De verificatiecommissie die de jaarstukken heeft beoor-
deeld bestond uit: Steven Priem, Willemijn Bánki en Francien Rotteveel.

Op 2 en 4 april 2024 heeft de verificatiecommissie controle uitgevoerd 
over het jaar 2023, inclusief de cijfers van het 20e lustrum en geconsta-
teerd dat alles op een juiste manier is verantwoord.
De verificatiecommissie heeft vastgesteld dat gedurende het boekjaar 
een ordelijke administratie is gevoerd van de inkomsten en de uitgaven 
van de vereniging. Tevens heeft de verificatiecommissie vastgesteld dat 
de geboekte inkomsten en uitgaven zijn weergegeven in een overzichte-
lijke vastlegging en dat deze op een juiste en volledige wijze zijn verant-
woord in de jaarrekening 2023 inclusief balans per 31 december 2023.
De verificatiecommissie complimenteert Jan Bots met de goed voorbe-
reide en zeer inzichtelijk en ordentelijk gevoerde administratie en ver-
slaglegging, waarvoor veel dank.
De verificatiecommissie stelt daarom voor het bestuur decharge te ver-
lenen met betrekking tot het gevoerde financiële beleid over 2023, aldus 
wordt bij acclamatie besloten.
Dank aan de verificatiecommissie voor haar werkzaamheden.

5 Begroting 2025
Jan Bots licht toe dat voor 2025 een vergelijkbaar bedrag als in 2024 aan 
contributie-inkomsten is begroot.
De kosten voor het jaarboek zijn lager begroot omdat de organisatie van de 
presentatie van het jaarboek nu valt onder de begroting van de evenemen-
ten, waar ook de kosten voor de andere verenigingsevenementen onder 
zijn geschaard, zoals de nieuweledenborrel, de ALV en de vrijwilligersborrel.
Voor het volgende lustrum zal in de komende vijf jaar steeds een reservering 
van € 5.000 gedaan worden. In totaal is een kleine plus van € 500 begroot.
De heer Ruys mist de inflatiecorrectie in de contributiebegroting. Zou 
het niet verstandig zijn om de contributie voor dit jaar alvast met 1 à 2 
euro te verhogen in plaats van een grotere verhoging van 5 euro in een 
later stadium? Gereageerd wordt dat het nu niet nodig is de correc-
tie toe te passen, maar de suggestie zal worden meegenomen bij het 
opstellen van de begroting voor 2026.
De ALV stemt vervolgens bij acclamatie in met de voorgestelde begro-
ting. Daarmee wordt ook goedkeuring verleend aan de contributiebedra-
gen die in 2025 hetzelfde zullen zijn als in 2024. Veel dank aan Jan Bots 
voor het opstellen van de financiële stukken.

6 Benoeming verificatiecommissie 2024
Het is de bedoeling dat elk jaar een nieuw lid voor drie jaar aantreedt in 
de verificatiecommissie en het lid dat het langste zitting heeft aftreedt. 
Aftredend lid in 2024 is Steven Priem, met dank voor zijn inzet. Voorge-
steld wordt om Annemieke Postma voor de komende drie jaar als lid van 
de verificatiecommissie te benoemen. De kascommissie zal dan bestaan 
uit Willemijn Bánki, Francien Rotterveel en Annemieke Postma. Dit 
wordt bij acclamatie geaccordeerd.

7 Jaarverslag 2023
Peter Ruys vraagt naar aanleiding van het jaarverslag wat er is gedaan 
met de resultaten van de brainstorm op het lustrumfeest. Dit zal in een 
later stadium bij agendapunt 9 aan de orde komen. Er zijn geen verdere 
vragen of opmerkingen, het jaarverslag 2023 wordt vastgesteld. Dank 
aan Hansje Amelink, Jetty Krijnen en de commissies en redacties voor 
het samenstellen van het jaarverslag.

8 Bestuurswisselingen 2023 - 2024
 a Marlyne Stolker is per 1 januari 2024 teruggetreden als bestuurslid. In zijn 

toespraak prijst Dick de Jong haar voor haar enthousiaste, kundige en loyale 

inzet en haar creatieve ideeën. Marlyne heeft een tijdje als interim-secreta-
ris gefungeerd en onder meer een bijdrage aan de Nacht van de Utrechtse 
Geschiedenis geleverd. Ook heeft zij meegewerkt in de aanzet van de lus-
trumviering. Zij wordt zeer bedankt voor haar inzet en bijdragen.

 b Tom de Zeeuw is per 1 januari teruggetreden als bestuurslid en voorzit-
ter van de Commissie Cultureel Erfgoed (CCE). Dick de Jong schetst hem 
als iemand met een hart voor erfgoed, die een nieuwe koers van de CCE 
heeft ingezet en goede contacten onderhield met de gemeenteraad. Hij 
was medeauteur en producent van de scheurkalender ter gelegenheid 
van 900 jaar Stad Utrecht. Ook Tom wordt zeer bedankt voor zijn inzet.

 c Als nieuw bestuurslid wordt voorgedragen Arthur Kocken. Hij is een 
geboren en getogen Utrechter, heeft filosofie en enkele jaren rechten en 
bestuurskunde gestudeerd. Hij is werkzaam bij de gemeente Nieuwe-
gein, op dit moment als regionaal programmamanager voor het Inte-
graal Zorg Akkoord. Ook is hij bestuurslid geweest van diverse organi-
saties en oud-lid van Provinciale Staten van Utrecht. Hij is momenteel 
betrokken bij de voorbereiding van de viering van 650 jaar Stichtse Land-
brief. Erfgoed en historie hebben zijn aandacht, hij vindt het leuk om 
nu bij het bestuur van Oud-Utrecht betrokken te zijn. Arthur wordt bij 
acclamatie als nieuw bestuurslid benoemd.

 d Als nieuw bestuurslid wordt voorgedragen Myrthe van Niekerk. Ook zij 
is geboren en getogen Utrechter. Ze heeft geschiedenis gestudeerd en 
kwam tijdens haar activiteiten bij de studievereniging al in contact met 
Oud-Utrecht. Tot 1 juni was zij werkzaam als contentmaker en program-
mamaker bij Het Utrechts Archief, vanaf 1 juni zal zij gaan werken als 
tentoonstellingsproducent bij het Bijbels Museum. Zij kijkt ernaar uit 
om als bestuurslid bij Oud-Utrecht betrokken te zijn. Myrthe wordt bij 
acclamatie als nieuw bestuurslid benoemd.

 e Hansje Amelink wordt na drie jaar bestuurslidmaatschap voorgedragen 
voor herbenoeming. De herbenoeming wordt met applaus bevestigd.

9 Meerjarenbeleidsplan 2024 - 2028
Arthur Kocken geeft met een PowerPoint-presentatie een toelichting op 
de meerjarenkoers van de vereniging, met als titel: ‘Erfgoed vormen we 
samen’. Na het lustrum in 2023 lijkt dit een logisch moment voor herbe-
zinning op de koers van Oud-Utrecht. Verschillende trends zijn relevant 
voor herijking van de koers van Oud-Utrecht:

 • geschiedenis en erfgoed staan in de belangstelling
 • Oud-Utrecht is sterk gegroeid, maar het ledenbestand is geen afspiege-

ling van de (groeiende) stadsbevolking wat betreft o.a. leeftijd (jonge-
ren) en cultuur

 • de vereniging draait op een beperkte club bevlogen en kundige vrij-
willigers, die er al langjarig aan verbonden zijn. De huidige trend in de 
samenleving is echter dat veel mensen liever vrijwilligerswerk op pro-
jectbasis doen

 • de rol van sociale media is toegenomen in communicatie en de snelheid 
daarvan ook.
De input voor het plan komt voort uit het lustrumsymposium, lezin-
gen, historische cafés, tijdschrift, jaarboek, de suggesties gedaan op het 
eeuwfeest en het Smeeberaad. Dit alles met het doel van de vereniging, 
zoals vermeld in de statuten, voor ogen: ‘de kennis en belangstelling te 
bevorderen van de geschiedenis, archeologie en monumentenzorg van 
stad en omgeving Utrecht en te waken over het behoud van het cultu-
reel erfgoed. Voorts alles te doen dat daarmee rechtstreeks of zijdelings 
verband houdt of daartoe bevorderlijk kan zijn.’
Doel van het meerjarenplan, wat eigenlijk meer een meerjarenkoers is: meer 
SAMEN: meer (groepen) Utrechters betrekken bij geschiedenis en erfgoed 

Verslag van de Algemene Ledenvergadering 
van de Historische Vereniging Oud-Utrecht
Dinsdag 28 mei 2024 in Theaterhuis De Berenkuil, Utrecht
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van de stad en zo bijdragen aan de verbinding van Utrechters aan de stad, 
onderling en met elkaar in de vereniging door verbreding en verdieping.

Verbreding: (voortzetting) van de verbreding van het aanbod aan activi-
teiten en (actieve) leden,
meer samenwerking met andere organisaties; de geschiedenis van de 
stad bij meer mensen brengen. Bijvoorbeeld:

 • verdere samenwerking met organisaties zoals nu rondom slavernijverle-
den, queer history, 650 jaar Stichtse Landbrief (democratie)

 • wat is de rol van Oud-Utrecht voor de regio?
 • meer samenwerking met mbo, hbo en universiteiten om daarmee jon-

geren te betrekken
 • korting op het lidmaatschap van Oud-Utrecht voor jongeren; voor leden 

t/m 26 jaar is de contributie overigens nu al slechts € 20, dat zal meer 
kenbaar gemaakt worden

 • naast de lezingen kijken naar meer mogelijkheden van interactie: samen 
dingen doen, workshops. ‘Trecht’-talks vanuit de leden

 • online potentieel (website, sociale media) meer benutten.

Verdieping: sterkere binding van de leden met de eigen wijk, stad en 
regio én de vereniging. Denk aan:

 • meer betrekken van leden en belangstellenden, zoals bij activiteiten van 
commissies; de kennis en ervaring in de vereniging meer benutten

 • wat zijn de interesses van leden en wat zouden zij willen organiseren?
 • communities op thema (gebieden, onderwerpen) binnen Oud-Utrecht, 

met een rol voor de website en ‘output’ in het tijdschrift
 • discussie over de vorm die een stadsmuseum de komende jaren zou 

kunnen hebben
 • het thema van de Grote Excursie in andere activiteiten terug laten komen
 • oral history, ook vanuit ‘nieuwe’ perspectieven, bijvoorbeeld rondom de 

wijkentours laten vertellen over de geschiedenis van de wijken.

Dit alles vraagt om nieuwe vormen van interactie. Denk aan meer (soci-
ale) activiteiten op andere tijdstippen, kinderopvang en nieuwe vormen 
van ledenraadpleging en -betrokkenheid.

Hoe ziet Oud-Utrecht het proces na deze ALV?
 • start van een werkgroep van bestuur en een aantal leden om ‘klussen’ te 

omschrijven om nieuwe activiteiten en andere vormen van interactie te 
organiseren. Daarover zal een oproep in de nieuwsbrief worden gedaan 
en bij activiteiten

 • als leden een initiatief willen nemen, kan de werkgroep helpen om tot 
een klusomschrijving te komen

 • het is de bedoeling om jaarlijks de koers te vertalen in een jaarplan van 
het bestuur met uitwerking op de ALV.
Na deze presentatie zijn er een aantal vragen uit de zaal. Frank Kaiser 
vraagt waarom de jaarlijkse kroniek niet als inspiratiebron is genoemd. 
Toegezegd wordt dat de kroniek zal worden toegevoegd.
Peter Donkersloot vraagt of er ook organisaties zijn die contact/samen-
werking met Oud-Utrecht zoeken. Dat is zeker het geval. Recent voor-
beeld is het 25-jarig jubileum van Molen de Ster. Voor de viering hiervan 
is aan Oud-Utrecht gevraagd om een bijdrage te leveren in combinatie 
met een wijkentour.
De vereniging wordt wel vaker benaderd. Een ander voorbeeld is dat 
de werkgroep rond 100 jaar De Gemeenschap (tijdschrift en uitgeve-
rij) Oud-Utrecht heeft benaderd om bij te dragen aan een landelijk the-
majaar. Met nog een aantal andere organisaties is een gezamenlijk 
 actieplan gemaakt, start van de activiteiten is in januari 2025 met een 
tentoonstelling in het Stadhuis.

 c Tijdschriftredactie
Namens deze redactie doet Arjan den Boer het woord. Hij meldt dat er 
veel leuke reacties zijn ontvangen op het jubileum-themanummer van 
2023 over 100 jaar Passie voor Utrecht. Op 8 juni zal het themanummer 
van 2024 ‘Verkeer en Vervoer’ gepresenteerd worden in het Spoorweg-
museum. Aanleiding is het 150-jarig bestaan van het Maliebaanstation. 
Iedereen is welkom om dit evenement bij te wonen, aanmelding kan via 
de website van Oud-Utrecht. De redactiecommissie zou graag willen ver-
jongen en zoekt nieuwe leden die aan de volgende criteria voldoen:

 • Circa 40 jaar (of jonger)
 • Ervaring met historische publicaties is een pré
 • Link met de universiteit is een pré
 • Wel of (nog!) geen lid van Oud-Utrecht

 d Communicatiecommissie
Wendy van der Steen, commissielid, presenteert de grootste en volgens 
haar leukste commissie. In het afgelopen lustrumjaar heeft de commu-
nicatiecommissie, naast de reguliere werkzaamheden, veel extra activi-
teiten verricht, zoals het ontwikkelen van de landingspagina en het logo 
Lustrum Oud-Utrecht, inschrijvingen voor activiteiten voorbereiden en 
bijhouden, bekendmaken van de activiteiten, ook met extra nieuwsbrie-
ven. Vooruitlopend op de nieuwe koers is de communicatiecommissie al 
bezig met het zoeken naar verbinding met andere initiatieven, zoals de 
samenwerking met Keti Koti en de organisatie van 100 jaar De Gemeen-
schap. Ook gaat ze verder met ludieke acties bedenken om aandacht 
te genereren voor de vereniging, nieuwe initiatieven starten, nieuwe 
samenwerkingen aangaan en nieuwe doelgroepen aanspreken.

 e Op pad met Oud-Utrecht.
Piet van Dijck, een van de schrijvers van de DUIC-groep, vertelt over de 
activiteiten van deze groep.
De groep is gestart in september 2021 met als leden: Dick de Jong, Bert 
Poortman, Willemijn Bánki, Mario Gibbels, Annemieke Versteeg, met Piet 
van Dijck en Arjan den Boer als eindredacteur en Samantha Hassink-Bur-
bridge voor de coördinatie. Het doel van de rubriek was om elke twee 
weken een ‘wandeling’ te maken door een deel van de stad en daar-
bij aandacht te vestigen op Utrechts cultureel erfgoed. In februari 2022 
werd Janny Wildemast geïntroduceerd als nieuwe eindredacteur en 
kwam Ester Smit het team van schrijvers versterken. In september 2022 
kwam ook Anna Wits erbij, en verliet Willemijn het team. Het team is nu 
op sterkte met de komst van Herman de Wit, Willem Vonhof en Jeffrey 
Lemm. De coördinatie van de groep is overgenomen door Piet van Dijck 
en Dick de Jong. Inmiddels zijn meer dan 65 stukken gepubliceerd in de 
DUIC. Een idee dat leeft is om na aflevering 100 de wandelingen in boek-
vorm uit te brengen.

 f Commissie Cultureel Erfgoed
Namens deze commissie neemt Arthur Kocken het woord. Hij is 
vanuit het bestuur lid van de CCE. Helaas is Eduard van der Biezen, de 
voorzitter, vanavond verhinderd. Werkzaamheden van de CCE in de 
afgelopen periode:

 • Inbreng renovatieplannen Museum Catharijneconvent
 • Handhavingsverzoek Huisje van Mien
 • Zienswijze Omgevingsvisie Overvecht
 • Zienswijze Provinciaal Programma Cultuur en Erfgoed
 • Inbreng gemeentelijke Kerkenvisie
 • Vastgestelde Post 65-lijst.
 • Oppakken ‘signalen uit de samenleving’, met als voorbeeld de Grave van 

Solmsstraat. Bewoners uit de omgeving hiervan hebben de CCE bena-

Ben van Diest, CCE-lid, noemt het voorbeeld van contacten met de 
historische vereniging Vleuten-De Meern. Veel bewoners van Leid-
sche Rijn zijn niet in Utrecht geboren, de oorspronkelijke bewoners 
van dat gebied sterven als het ware uit. Samen met Oud-Utrecht 
worden nu activiteiten ontwikkeld om de historie van de wijk weer 
levend te maken.
Niels Bokhove vraagt wat het Smeeberaad inhoudt. Dit is een bijeen-
komst in de Smeezaal van het Bartholomeus Gasthuis (vandaar de 
naam) van het bestuur en alle commissies en redacties om samen the-
ma’s uit te werken. Recent was er een Smeeberaad om over het meer-
jarenbeleidsplan van gedachten te wisselen.
Ronald van der Stolpe merkt op dat de plannen nogal breed overko-
men. Is het niet beter om een aantal thema’s te benoemen zodat dui-
delijker is wat van de leden wordt gevraagd? Opgemerkt wordt dat de 
plannen bewust een koers genoemd worden, daarom is de keuze juist 
opengelaten, als uitnodiging aan de leden. Keuzes worden gemaakt als 
er energie is van de leden om ergens mee aan de slag te gaan.
Tom de Zeeuw vindt het belangrijk dat immaterieel erfgoed met 
enthousiasme weer opgepakt wordt.
Marlyne Stoker merkt op dat vrijwilligersbeleid relevanter wordt als je 
dit allemaal gaat doen. Er is wellicht meer duidelijkheid nodig om con-
creet iets te vragen van vrijwilligers. De andere kant is: wat hebben 
mensen beschikbaar en wat willen ze beschikbaar stellen. In dit kader 
wordt genoemd dat het bestuur nog een nieuw bestuurslid zoekt met 
de portefeuille vrijwilligersbeleid.
Marijke van Dorst vindt de plannen heel breed en erg ambitieus. The-
ma’s zouden nader geconcretiseerd moeten worden (bijvoorbeeld reli-
gieus erfgoed), anders blijft het wellicht: ik wil wel wat doen maar 
wat dan. Je zou thema’s per jaar in een jaarplan kunnen vaststellen. Je 
moet wel aan anderen kunnen vertellen wat Oud-Utrecht doet.
Met applaus stemt de ALV vervolgens in met de gepresenteerde koers, 
het bestuur pakt de uitwerking verder op. Leden worden van harte 
uitgenodigd mee te denken met de verdere uitwerking van de plan-
nen. Er ligt daarvoor een lijst klaar waar leden na de vergadering op 
kunnen intekenen. Dank aan Arthur voor de presentatie en aan wie 
de koers hebben voorbereid: Hansje Amelink, Froukje van der Meulen 
en Arthur Kocken.

10 Mededelingen vanuit de vereniging

 a Activiteitencommissie
Joost Boomsma, voorzitter, verwijst naar het jaarverslag voor de inhoud 
van de 10 historische cafés en 9 lezingen die werden georganiseerd door 
de activiteitencommissie in 2023. In een samenvattend filmpje komen 
alle thema’s nog een keertje langs. De activiteitencommissie bestaat 
nu nog maar uit vier leden, Joost doet een oproep om zich te melden als 
nieuw lid van de activiteitencommissie.

 b Redactiecommissie Jaarboek Oud-Utrecht
Ronald Rommes, lid van de jaarboek redactiecommissie, neemt het 
woord. Het jaarboek van 2023 was een themanummer in het lustrum-
jaar, voor 2024 wordt het weer een regulier jaarboek, met een diversiteit 
aan artikelen over de stad en de provincie. Ook Ronald doet een oproep 
voor nieuwe redactieleden, recent is de commissie gekrompen van 9 
naar 6 leden, dus aanvulling is gewenst. 
De presentatie van het jaarboek 2024 zal plaatsvinden op 24 november. 
Voor het jaarboek 2025 is het thema al bekend, dat zal gaan over kos-
mopolitisme in Utrecht, er zijn al 12 aanmeldingen voor publicaties. Ook 
voor het jaarboek van 2026 zijn al aanmeldingen voor publicaties.

derd, de CCE heeft een verbindende rol gespeeld.
Arthur meldt verder dat de CCE op zoek is naar een secretaris, geïnteres-
seerden wordt verzocht zich te melden.

 g Commissie Grote Excursie
Peter Pottinga spreekt namens de commissie en brengt de Grote Excur-
sie, die op 6 juli a.s. in Woerden zal worden gehouden, onder de aandacht. 
Aanmelden kan via de website. Vorig jaar was de Grote Excursie in de stad 
Utrecht, deze keer dus weer in de regio, dat wordt afwisselend gedaan.

 h Evenementencommissie en commissie Van der Monde-lezing.
Thea Boekhout doet namens de commissie verslag over de georgani-
seerde evenementen in 2023:
de Nieuwjaarsborrel voor vrijwilligers in theaterhuis De Berenkuil, 
de Van der Monde-lezing in de Pieterskerk, de Nieuweledenborrel en 
enquête voor nieuwe leden in het Volksbuurtmuseum, de Algemene 
Ledenvergadering bij Aluin, de presentatie van Oud-Utrecht tijdens de 
Nacht van de Utrechtse Geschiedenis in het Academiegebouw en de 
feestelijke afsluiting van het jubileumjaar met de presentatie van het 
Jaarboek in ZIMIHC-theater Stefanus. Wegens vertrek van een aantal 
leden is de commissie naarstig op zoek naar nieuwe vrijwilligers die 
willen helpen met bedenken en organiseren van de evenementen.

 i Ledenadministratie
Chris Kreijns verzorgt samen met zijn vrouw Adie de ledenadministra-
tie, hij presenteert een aantal overzichten. Eind 2023 bedroeg het leden-
aantal van Oud-Utrecht 2553 leden, de grootste stijging sinds 2018. 
Het grootste aantal leden is nog steeds tussen de 60 en 80 jaar oud, 
helaas er is nog geen echte stijging van jongere leden te zien. De meeste 
mensen worden lid via-via of door bekendheid uit publicaties. Ook 
valt er een stijging waar te nemen in het aantal lidmaatschappen dat 
door leden cadeau gedaan wordt, het zou goed zijn om nog wat meer 
bekendheid te geven aan deze mogelijkheid. Gesuggereerd wordt om de 
overzichten van de ledenadministratie ergens op de website van Oud-
Utrecht te publiceren, zodat ze voor iedereen inzichtelijk zijn.

Dick de Jong bedankt hierna alle commissies en redacties voor hun inzet 
en bijdrage en de presentatie vanavond.

11 Rondvraag
Annemieke Postema vraagt of de contributie van Oud-Utrecht ook 
aftrekbaar is gezien de ANBI-status van Oud-Utrecht. Dit zal worden 
gecheckt; in principe is contributie voor een lidmaatschap niet aftrek-
baar, maar als de contributie gezien kan worden als een donatie is het 
wel aftrekbaar.
De vraag wordt gesteld of Oud-Utrecht betrokken is bij de 350-jarige her-
denking van de storm die op 1 augustus 1674 woedde. Meegedeeld wordt 
dat Oud-Utrecht vanuit de Domkerk gevraagd is mee te doen met een her-
denking waar positief op gereageerd is. Er is nog geen verder bericht van 
de Domkerk ontvangen. Ook wordt gevraagd of er aandacht is voor het 
100-jarig bestaan van het gebouw Neude 11, de huidige bibliotheek. Joost 
Boomsma deelt mee dat de activiteitencommissie hier een historisch café 
aan zal wijden. Tenslotte wordt opgemerkt dat de manier van stemmen 
over een voorstel niet altijd even duidelijk is, verbetering wordt beloofd.

12 Sluiting
De voorzitter sluit om 22.10 uur de vergadering, onder dankzegging voor 
de aanwezigheid en inbreng van eenieder, en wijst op de mogelijkheid 
om hierna nog een drankje te nuttigen aan de bar.
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Jaarverslag Historische Vereniging Oud-Utrecht 2024

Bestuur
Ook het post-jubileumjaar 2024 was een heel mooi jaar voor Oud-
Utrecht. Een hoogtepunt voor de stad was de voltooiing van de 
restauratie van de Domtoren, erfgoed-icoon van Utrecht, wat de stad 
op 9 november 2024 groots heeft gevierd. Dankzij de inzet van een 
groot aantal vrijwilligers wist Oud-Utrecht weer vele activiteiten en 
publicaties onder de aandacht te brengen van leden en belangstellenden 
in geschiedenis, archeologie en monumenten van stad en regio Utrecht. 
Het erfgoed kwam aan de orde in goed gevulde zalen bij de historische 
cafés en lezingen en op Open Monumentendag in het Utrechtse 
stadhuis. De uitverkochte Nacht van de Utrechtse Geschiedenis met als 
thema Echt Nep was een groot succes en dit jaar waren er ook voor het 
eerst uitverkochte Wijkentours. De belangstelling resulteerde onder 
andere in 206.139 pageviews van onze website en een verdere groei van 
de vereniging tot 2593 leden. Utrecht heeft een rijke geschiedenis en 
misschien wel de grootste historische vereniging van Nederland. Onze 
vrijwilligers in commissies en redacties leverden hiervoor mooi werk. 
Verderop in dit jaarverslag staan commissies en redacties uitgebreider 
stil bij het resultaat van de verschillende activiteiten.

De Algemene Ledenvergadering werd op 28 mei 2024 gehouden in 
Theaterhuis De Berenkuil. Bij aanvang van de vergadering vertelde 
Martijn van Norden over het werk van de Stichting New Dutch 
Connections dat het hoofdkwartier in het Theaterhuis heeft. Tijdens 
de vergadering namen we afscheid van de bestuursleden Marlyne 
Stolker en Tom de Zeeuw. Dick de Jong bedankte Marlyne voor haar 
enthousiaste en deskundige inzet voor de vereniging, o.a. voor de Nacht 
en bij de voorbereiding van het lustrum. De voorzitter bedankte ook 
Tom voor het werk dat hij heeft verzet in het bestuur en als voorzitter 
van de CCE. Hij noemde ook de Oud-Utrecht-scheurkalender die in 2022 
mede dankzij Tom het licht zag in verband met Utrecht 900 jaar stad. 
Als nieuwe bestuursleden traden aan Arthur Kocken en Myrthe van 
Niekerk. Arthur en Myrthe zijn allebei geboren en getogen in Utrecht. 
Arthur studeerde filosofie en is geïnteresseerd in geschiedenis en 
erfgoed, werkt bij de gemeente Nieuwegein en was onder andere lid 
van Provinciale Staten. Verder vervulde hij diverse bestuursfuncties en 
is hij betrokken bij de viering van 650 jaar Stichtse Landbrief. Myrthe 
studeerde geschiedenis en kwam in haar studietijd al in contact met 
Oud-Utrecht. Ze werkte als content- en programmamaker bij het 
Utrechts Archief en start in de functie van  tentoonstellingsproducent 
bij het Bijbels Museum. Hansje Amelink, secretaris van het bestuur, werd 
herbenoemd als bestuurslid.

Activiteitencommissie
In 2024 heeft de activiteitencommissie tien historische cafés en zeven 
lezingen georganiseerd. Zoals gebruikelijk was het uitgangspunt om een zo 
divers mogelijk programma over Utrechtse geschiedenis samen te stellen.

Lezingen (totaal 444 bezoekers):
• 31 januari: Steensoorten restauratie Domtoren door Timo Nijland 

(80 bezoekers)
• 27 maart: Roma en Sinti door Anita van der Hulst (30)
• 24 april: Patriottentijd door Jurriaan Paulus van Pauwvliet (80)
• 29 mei: Suster Bertken door Frans Willem Verbaas (80)
• 28 september: Utrecht fietsstad door Hans Buiter (46)
• 30 oktober: Woningbouw in Zuilen door Paulus Jansen (48)
• 27 november: Noormannen door Martin Vastenhout (60)

Historische cafés (totaal 1.150 bezoekers):
• 12 januari: Utrecht Time Machine door Toine Pieters en Rick Companje 

(100 bezoekers)
• 10 februari: Dolf Zwerver door Ingmar Heytze (180)
• 1 maart: Thea Beckman door Vivian de Gier (175)
• 12 april: Anthony Grolman door Paul Krijnen (100)
• 10 mei: Op de Vuist door Laurens Ham (75)
• 14 juni: 2e Daalsedijk door Bert Poortman (40)
• 13 september: 100 jaar Postkantoor Neude door Ton van Vlimmeren (100)
• 11 oktober: Utrechtse bioscopen door Herman de Wit (130)
• 8 november: Martinus van Tours door Ton Meijers (150)
• 13 december: Anna Maria van Schurman door Pieta van Beek (100)

Dankzij de uitstekende technische ondersteuning van de bibliotheek 
Utrecht worden alle historische cafés ook live gestreamd en zijn ze later 
terug te kijken via onze website.

Commissie Cultureel Erfgoed
Aan het eind van 2023 hebben we afscheid genomen van Harry Kasbergen 
en toenmalig voorzitter Tom de Zeeuw en drie nieuwe commissieleden 
en een nieuwe voorzitter verwelkomd. Eduard van der Biezen is als 
nieuwe voorzitter voortvarend aan het werk gegaan door een deels 
nieuwe lijst van thema’s op te stellen. Deze thema’s moeten leiden tot 
nieuwe resultaten. Nog voor het zomerreces heeft de nieuwe aanpak 
geleid tot heroriëntatie van de profilering van de CCE. In de commissie 
werd deze zoektocht georganiseerd in de vorm van een brainstorm. 
Ook werd overwogen of het wenselijk is een vragenlijst op te stellen 
om de leden van Oud-Utrecht te betrekken in deze discussie. Uit de 
brainstorm is een ambitieuze lijst gekomen met daarin onderwerpen 
als de Nota Stedenbouw, een boek over Utrechtse architecten, 
verweesde kunst, een schaduwlijst Post 65, 150 jaar Ina Boudier-Bakker 
en Wonen boven Winkels.
Een belangrijk onderwerp is en blijft de verbouwing van het 
Catharijneconvent. De CCE heeft haar kritische mening over die 
omvangrijke verbouwplannen al eerder neergelegd in een brief aan het 
hoofdbestuur. Ten behoeve van nieuwe commissieleden werd die houding 
nog eens toegelicht. Conclusie was dat de commissie het proces en de 
planontwikkeling nauw blijft volgen en daarvoor ook de medewerking 
van het Catharijneconvent krijgt. Daartoe heeft de commissie overleg met 
projectmanager Boukje Schaap. Tom de Zeeuw heeft aangegeven weer 
terug te willen keren in de CCE als ‘gewoon’ lid om zijn aandacht vooral te 
concentreren op het Catharijneconvent.
Halverwege het jaar meldde Kees Geevers dat hij zijn functie van secretaris 
graag wilde overdragen. Binnen de bestaande bezetting van de commissie 
is geen kandidaat opgestaan en daarom is met een oproep op de website 
de werving voor een nieuwe secretaris en commissielid gestart. Aan het 
eind van het jaar heeft zich Louis Rutten gemeld, die vanaf begin 2025 de 
functie zal vervullen. In januari gaf Arthur Kocken aan dat hij in het vervolg 
de vertegenwoordiger wilde zijn van het bestuur in de CCE. Daarmee werd 
de rol van Annemiek Roessen door Arthur overgenomen.
Een van de commissieleden heeft namens de CCE een uitgebreide 
reactie geschreven op de door de gemeente uitgebrachte Nota 
Stedenbouw. Algemeen punt was dat de nota weinig aandacht schenkt 
aan cultuurhistorische aspecten die van belang kunnen zijn bij nieuwe 
stedenbouwkundige ontwikkelingen. Een teleurstellende ervaring was dat 
in de reactienota op ingebrachte inspraak uit de Utrechtse gemeenschap 
niets gedaan bleek met de door CCE ingebrachte kritiekpunten.

Aan het eind van 2024 heeft Eduard afscheid genomen als voorzitter én 
als lid van de CCE. Met de aandacht die hij moest verdelen tussen zijn 
nieuwe drukke baan, persoonlijke omstandigheden en de commissie, kon 
hij het niet langer verantwoorden om aan te blijven. We hebben tijdens 
de feestelijke decembervergadering op passende wijze afscheid genomen. 
Bij diezelfde gelegenheid hebben we Ronald Willemsen op ‘het schild 
gehesen’, een positie die hij met genoegen heeft aanvaard. Bij stoelendans 
tijdens de decembervergadering werd ook Kees Geevers bedankt voor 
zijn inzet als secretaris.

Commissie Grote Excursie 
Oud-Utrecht organiseerde ook in 2024 een Grote Excursie voor haar leden. 
De excursie vond plaats op zaterdag 6 juli met als thema Romeins Woerden 
en de Limes. De dag begon met een ontvangst in de Petruskerk te Woerden. 
Een toepasselijke locatie, aangezien de kerk gelegen is op de plek van het 
voormalige Romeinse castellum Laurium. De deelnemers werden welkom 
geheten door onze voorzitter Dick de Jong, waarna de voorzitter van de 
Commissie Grote Excursie, Annemiek Roessen, een kort voorwoord hield.
Hierna volgden twee zeer boeiende lezingen. De eerste werd verzorgd 
door archeoloog Debora d’Hont-Dieleman en betrof Romeins Woerden. 
Zij ging in op de Limes en besprak tevens tal van bijzondere vondsten die 
gedaan zijn. De tweede lezing werd gehouden door Niek de Kort, voorzitter 
van de Stichts-Hollandse Historische Vereniging en betrof de latere 
geschiedenis van Woerden.
Na de lunch volgden de deelnemers in kleine groepen en onder deskundige 
begeleiding aparte routes door Woerden. Er werd een stadswandeling 
gemaakt, met vanzelfsprekend aandacht voor Romeins Woerden, maar ook 
voor het huidige straatbeeld. Daarnaast was er een rondvaart over de singel 
en bracht men een bezoek aan het museum van Woerden, waar - naast 
bijzondere Romeinse vondsten - nog veel meer te bewonderen viel. Het was 
een zeer geslaagde dag, die afgesloten werd met een geanimeerde borrel 
in de kerk en kerktuin. De Commissie Grote Excursie heeft veel positieve 
medewerking ervaren van alle betrokken partijen, zoals de Petruskerk, de 
beide sprekers, de medewerkers van het museum en overige vrijwilligers.
Na eind 2023 afscheid genomen te hebben van drie trouwe leden, zijn de 
opengevallen plaatsen in de commissie naar volle tevredenheid ingevuld 
door Peter Pottinga, Norbert Meuwissen en Jeroen Tirion.

Communicatiecommissie
De communicatiecommissie heeft de leden van de vereniging 
ook in 2024 weer voorzien van informatie, nieuws en interessante 
achtergrondverhalen. De website, de nieuwsbrieven en de sociale media 
zijn daarbij belangrijke instrumenten. Ondanks het feit dat het om een 
post-jubileumjaar ging, zagen ongeveer dezelfde hoeveelheid artikelen 
en nieuwsbrieven het licht als in 2023, het jaar waarin de vereniging 
100 jaar bestond. Een reeks artikelen betrof de viering van ‘100 jaar 
De Gemeenschap’. Tijdschrift en uitgeverij ‘De Gemeenschap’ waren 
tijdens het interbellum (1925-1941) in Utrecht en Bilthoven gevestigd. 
De initiatiefnemers waren jonge katholieke intellectuelen: Albert 
Kuyle (Louis Kuitenbrouwer), Jan Engelman, Henk Kuitenbrouwer en 
Willem Maas. Ook bekende Utrechtse architecten als Gerrit Rietveld 
en Sybold van Ravesteyn verzorgden dikwijls de vormgeving van het 
tijdschrift. Bij de viering van 100 jaar De Gemeenschap in 2025 werken 
acht organisaties samen, op de site van Oud-Utrecht heeft de centrale 
projectpagina een plek gekregen met alle informatie over de activiteiten. 
In de periode januari-juni 2025 zijn er door het hele land exposities en 
activiteiten rond ‘De Gemeenschap’.

Naast de zes reguliere nieuwsbrieven zijn er extra nieuwsbrieven gemaakt 
voor de Algemene Ledenvergadering en voor de wijkentours in Zuilen en 
Leidsche Rijn. De honderdzestig nieuwe artikelen werden geïllustreerd met 
‘eigen’ foto’s of met foto’s van Het Utrechts Archief. Het meest gelezen artikel 
(7727 keer) was de terugblik op de Nacht van de Utrechtse Geschiedenis 
met daarin ook een gefilmde impressie. In 2024 hadden we 206.139 pagina-
raadplegingen op de website, ongeveer evenveel als het voorafgaande jaar. 
De meest beluisterde podcast (2164 keer) was het interview met Wim van 
Scharenburg van Museum Zuilen. In de maandelijkse rubriek Erfgoed in 
het nieuws werd een overzicht gegeven van interessante publicaties over 
erfgoed in de media. Net als in voorgaande jaren was De vollekstaol van de 
stad Uterech de bestseller in de webwinkel.
Het bereik (aantal raadplegingen) van de sociale media nam dit jaar weer 
flink toe. We hebben 2711 volgers op Facebook. Het bereik was in 2024 ruim 
255.000, bijna een verdubbeling ten opzichte van 2023. Op Instagram hebben 
we 1775 volgers. Het bereik was ruim 128.000, een toename van 52% ten 
opzichte van 2023. De toenamen waren vooral te zien rond de Nacht, begin 
oktober. Op X (twitter) hebben we 1500 volgers. Sinds eind 2024 hebben we 
een Bluesky-account, met tot nu toe 57 volgers.
Tenslotte is de tweewekelijkse publicatie ‘Op pad met Oud-Utrecht’ in 
De Utrechtse Internet Courant (DUIC) een belangrijke manier om de 
liefde voor erfgoed en geschiedenis bekend te maken bij een zo breed 
mogelijk publiek; een belangrijke doelstelling van Oud-Utrecht. De 
enthousiaste redactie bestaat uit ongeveer tien leden, twee van hen zijn lid 
van de communicatiecommissie. 
In september 2024 nam Samantha Hassink-Burbidge afscheid van de 
communicatiecommissie, na vele jaren actief te zijn geweest, voornamelijk 
in de rol van voorzitter. De commissie bedankt Samantha voor haar 
enthousiasme en grote inzet.

Tijdschrift Oud-Utrecht
Tijdschrift Oud-Utrecht verscheen in 2024 weer zes keer, waarvan één 
dubbeldik themanummer. Het thema ‘Verkeer en vervoer’ sloot aan bij 
de tentoonstelling Maliebaanstation 150 jaar in het Spoorwegmuseum. 
Het thema was wel breder getrokken: vervoer over weg, water en spoor 
(en zelfs door de lucht). Het tijdsbestek liep van Romeinse wegen tot 
hedendaagse fietsstraten. Tijdens de presentatiebijeenkomst op 8 juni 
in het Spoorwegmuseum werden de eerste exemplaren van het blad 
uitgereikt aan Meta Beukelman en Jolanda Kompier, twee buschauffeuses 
van het GVU die voor het tijdschrift geïnterviewd waren.
In de reguliere edities verschenen zo’n 25 artikelen over uiteenlopende 
onderwerpen als de wolf in Utrecht, NSB-burgemeester Coenraad van der 
Voort van Zijp van Maartensdijk, straatgroen in Utrecht en Truus Schröder-
Schräder als interieurontwerper. Een extra lang artikel met steun van het 
Mediafonds Provincie Utrecht was in oktober ‘Verleden en toekomst in de 
kunst van Toon van Ham’, geschreven door Hans Sleurink. Aan datzelfde 
nummer droegen de jongste auteurs uit de historie van ons blad bij: Marlies 
Breekveldt en Nienke Hissink, leerlingen van het St. Bonifatiuscollege die 
hun profielwerkstuk geschiedenis schreven over Dolle Dinsdag in Utrecht. 
Dankzij een tip van Ad van Liempt leverden ze een stuk voor het tijdschrift.
De redactiesamenstelling bleef in 2024 ongewijzigd, hoewel de wens 
tot verjonging werd uitgesproken. De zeven redactieleden kwamen 
maandelijks bijeen, behalve in de zomer.

Podcast Oud-Utrecht
De Podcast Oud-Utrecht telde in 2024 vijf afleveringen en begon met een 
kleine serie over vernieuwde Utrechtse musea. Bart Rutten, directeur van 
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het Centraal Museum, gaf een rondleiding door de nieuwe vaste opstelling. 
Lysette Jansen van het Volksbuurtmuseum in Wijk C lichtte de verfriste 
maar toch vertrouwde opstelling toe. Oprichter Wim van Scharenburg 
vertelde over het ontstaan van het Museum van Zuilen. Ook de laatste 
twee afleveringen kwamen vanuit musea. De podcast met Victor Lansink, 
die een boek schreef een boek over de 150-jarige Oosterspoorweg, werd 
opgenomen in het Spoorwegmuseum. En conservator Katrien Timmers 
van Kasteel de Haar vertelde over de rondleiding ‘In dienst van de 
adel’. Gemiddeld had elke podcast-aflevering zo’n 650 luisteraars. Alle 
afleveringen blijven terug te luisteren. De podcast wordt gemaakt door 
Arjan den Boer, tevens eindredacteur van Tijdschrift Oud-Utrecht. 

Jaarboek Oud-Utrecht 
Op zondag 24 november werd het Jaarboek Oud-Utrecht 2024 
gepresenteerd. Dit jaar betrof het geen themanummer, maar een 
zogeheten verzamelnummer: een bundeling van artikelen over 
uiteenlopende historische onderwerpen uit de geschiedenis van Utrecht 
en de regio. Het evenement vond plaats in Herensociëteit De Vereeniging 
aan de Mariaplaats. Twee auteurs presenteerden hun bijdrage in een 
korte lezing. Raymond Fagel nam zijn gehoor mee naar het Utrecht van 
de tweede helft van de 16e eeuw, toen de troepen van onder anderen de 
bekende hertog van Alva in Utrecht ingekwartierd waren. Zijn bijdrage 
heeft als titel ‘Spanjaarden op de Vredenburg. De aanwezigheid van 
Spaanse soldaten in Utrecht 1568-1577.’ 
Na een muzikaal intermezzo door het saxofoonkwartet Quadriga sprak 
Bert Poortman over de geschiedenis van de elektriciteit in Utrecht: 
hoe is de aanleg en organisatie van het elektrische netwerk in Utrecht 
vanaf ongeveer 1900 verlopen en wie waren de Utrechtse pioniers bij de 
fabricage en detailhandel in elektrische toestellen? (Titel van Poortmans 
bijdrage: ‘Elektriciteit in Utrecht’)
Behalve deze twee artikelen bevat het Jaarboek 2024 nog zeven andere 
bijdragen, onder andere over het Utrechtse geslacht Swellengrebel, 
het beleg van Montfoort en de invoering van Engelse veldsport in een 
kostschool te Vianen.
Gewoontegetrouw werd het eerste exemplaar van het jaarboek 
aangeboden aan iemand wiens persoon of functie te maken heeft met het 
onderwerp van een van de bijdragen. Hoofdredacteur Wilbert Smulders 

overhandigde het eerste exemplaar aan Lot van Hooydonk, wethouder 
van mobiliteit, klimaat en energie in Utrecht. In haar reactie ging de 
wethouder uitvoerig in op de vordering van de Utrechtse plannen voor 
een grondige energietransitie. 

Evenementencommissie en Van der Monde-lezing
De evenementencommissie vergadert in de regel iedere eerste woensdag 
van de maand. In 2024 kwam de commissie in totaal acht keer bijeen, 
waarvan één keer tijdens het jaarlijkse commissie-etentje. De commissie 
heeft als opdracht het organiseren van het facilitaire deel van algemene 
activiteiten. Sinds 2022 hoort daar ook de inhoudelijke voorbereiding van 
de Nicolaas van der Mondelezing bij. De grootste uitdaging is om voor 
een aantal evenementen ieder jaar nieuwe en interessante locaties te 
vinden. Zo werd de traditionele nieuwjaarsbijeenkomst voor vrijwilligers en 
jaarboekbezorgers op zaterdag 20 januari gehouden in de middeleeuwse 
kelders van DOMunder. Van daaruit werden gedurende de borrel 
rondleidingen gegeven in Paleis Lofen, een belangrijke plek waar de burgers 
van Utrecht stadsrechten kregen.
Op woensdag 20 maart werd de 39e Van der Monde-lezing volgens 
traditie in de Pieterskerk gehouden. Dr. Saskia Stevens, projectleider van 
Constructing the Limes, lichtte de fascinerende ontdekkingen en inzichten 
van het projectteam toe. Dit prijswinnende project is in 2021 van start 
gegaan. Het interdisciplinaire onderzoeksproject buigt zich over de grens 
van het Romeinse Rijk in Nederland- de Nedergermaanse Limes. 
De nieuweledenborrel vond als vanouds plaats in het Volksbuurtmuseum, 
dit jaar op vrijdag 15 maart. Het museum was net verbouwd en had een 
compleet nieuwe inrichting en tentoonstelling waarmee de nieuwe leden 
kennis konden maken. 
Dinsdag 28 mei was de Algemene Ledenvergadering in Theaterhuis De 
Berenkuil. Vooraf hield Martijn van Norden een interessant praatje over 
de New Dutch Connections. Dit is een organisatie voor mensen met een 
vluchtachtergrond, die nauw verbonden is aan het Theaterhuis.
Het facilitaire deel van de jaarboekpresentatie hoort sinds 2024 ook tot 
de taken van de evenementencommsssie. Op zondag 24 november vond 
de presentatie plaats in het gebouw van de sociëteit De Vereeniging aan 
de Mariaplaats, een mooie plek vol historie. De borrel na afloop was een 
moment van ontmoeting tussen leden van Oud-Utrecht.

Bestuur, redacties en commissies

De samenstelling van bestuur, redacties en 
commissies was in 2024 als volgt:

Bestuur
Dick de Jong, voorzitter
Hansje Amelink, secretaris
Jan Bots, penningmeester
Arthur Kocken
Chantal Hakbijl (aspirant-bestuurslid)
Froukje van der Meulen
Jan van Muilekom (aspirant-bestuurslid)
Myrthe van Niekerk 
Christiaan Veldman (aspirant-bestuurslid)
Marjan Hulman, notulen
Jetty Krijnen, bestuursondersteuning

Redactie Tijdschrift
Arjan den Boer, eindredacteur
Lisette le Blanc 
Elisabeth de Ligt 
Marion van Oudheusden
Joyce Pennings 
Bettina van Santen 
Kaj van Vliet

Redactie Jaarboek
Wilbert Smulders, hoofdredacteur
Floortje Tuinstra, secretaris 
Willemijn Zwikstra, eindredacteur
Niels Bokhove
Bouke van Gorp
Marijke Huisman
René de Kam
Ronald Rommes
Fred Vogelzang
Lieke Wijnia

Kroniek
Frank Kaiser

Activiteitencommissie
Joost Boomsma, voorzitter
Piet van Dijck
Peter Gieling
Gerrit Huisman 
Esther van der Hei

Evenementencommissie/ 
Van der Monde-lezing
Willemijn Bánki
Thea Boekhout
Anneke Ellerbroek
Chris Kreijns
Antoinette Krop

Commissie Cultureel Erfgoed
Eduard van der Biezen, voorzitter
Ronald Willemsen, vice-voorzitter
Kees Geevers, secretaris
Pieter Buisman 
Ben van Diest
Marcella Dorigo
Jan Hoogerland
Arthur Kocken
Annemiek Roessen
Raphaël Rijntjes
Jaap Jan Steensma

Communicatiecommissie
Hansje Amelink
Marcella Dorigo, fotograaf
Mario Gibbels, website
Samantha Hassink-Burbidge
Jetty Krijnen, PR-beheer en webwinkel
Martijn Maandag, webmaster
Dorothée Melse-van Dooren 
Joeb Mulder, fotograaf
Jan Schrauwen, nieuwsbrief en website
Ester Smit, social media
Wendy van der Steen, eindredactie nieuwsbrief 

en website
Jeroen Tirion, vormgever

Commissie Grote Excursie
Annemiek Roessen (voorzitter)
Norbert Meuwissen
Marion van Oudheusden
Peter Pottinga
Jeroen Tirion
Heins Willemsen
Tolien Wilmer

Schrijversgroep DUIC
Piet van Dijck
Mario Gibbels
Samantha Hassink-Burbidge
Dick de Jong
Bert Poortman
Ester Smit
Annemieke Versteeg
Willem Vonhof
Herman de Wit
Anna Wits
Janny Wildemast, eindredacteur

Kascommissie
Willemijn Bánki
Francien Rotteveel
Annemieke Postma
Steven Priem

Continuïteitscommissie
Thea Boekhout
Lucas Janssen
Menno Wiegman

Ledenadministratie en coördinatie 
bezorging jaarboeken
Adie Kreijns
Chris Kreijns

Stichting Steunfonds Oud-Utrecht
Dick de Jong, voorzitter
Jan Bots, penningmeester
Lucas Janssen
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Jaarrekening 2024

Balans per 31 december 2024

 31 december 2024 31 december 2023

Activa
Vorderingen op korte termijn  
Debiteuren (te ontvangen posten) 16.308 20.740
Vooruitbetaalde kosten - -
  
Liquide middelen  
Effecten  5.520 5.520
Geldmiddelen  72.464 43.353
  
Totaal  94.292 69.613

Passiva
Eigen vermogen  
Kapitaal per begin jaar 20.360 20.005
Overschot/tekort lopend jaar +/+ 417 +/+ 355
Kapitaal per einde jaar  20.777 20.360

Voorzieningen  
Lustrum 2028 3.000 0
Startkapitaal evt. op te richten stichting 10.000 10.000
Nacht van de Utrechtse Geschiedenis
Reservering Nacht + Wijkentour 2024 en 2025 10.000 10.000

Schulden op korte termijn  
Crediteuren (te betalen posten) 15.095 24.346
Vooruit ontvangen contributies 5.420 4.907
Vooruit ontvangen subsidie 30.000 -

Totaal  94.292 69.613

Exploitatierekening 2024

  Jaarrekening 2024  Begroting 2024  Jaarrekening 2023 1

Contributies  98.570  101.000  95.493
Advertenties + verkoop tijdschrift 3.716  1.000  1.391 
Verkopen winkel + website (+ porti) 5.779  5.000  7.482 
Bijdrage van Steunfonds  25.000  25.000  25.000 
Giften, dividend, legaat, rente 1.867  1.000  2.808 

Totaal  134.932  133.000  132.174 

Lasten
Publicaties 85.925  78.000  70.038 
Tijdschrift  57.532  55.000  50.621 
Jaarboek  22.626  20.000  16.682 
Boeken, herdruk ‘Vollekstaol’ 4.124  -  1.525 
Nieuwsbrief, jaarkroniek, website 1.643  3.000  1.210 

Activiteiten 17.374  21.500  32.406 
Historische cafés en lezingen kosten 4.111 2 -  -
  opbrengsten 2.020  -  -
  saldo 2.091  4.000  3.097 
Van der Monde-lezing  4.315  4.500  4.001 
Reservering lustrum 2028 3.000  3.000  10.000 
Grote Excursie kosten 4.670 2 -  -
  opbrengsten 2.812  -  -
  saldo 1.858  2.500  1.564 
Evenementen t.b.v. vereniging  1.429  2.500  534 
Reservering Nacht + Wijkentour 2024 en 2025 -  -  10.000 
Nacht van de Utrechtse Geschiedenis kosten Nacht 72.665  -  -
en Wijkentours kosten Wijken 30.048  -  -
  totaal kosten 102.713  -  -
  opbrengsten 98.032  -  -
  saldo 4.681 3 5.000  2.723 
Lustrum 2023 kosten -  -  103.529 
  opbrengsten -  -  103.042 
  saldo -  -  487 1

Vereniging 31.216  33.000  29.375 
Commissies 5.024  8.000  4.107 
Bestuur incl. representatie 5.092  5.500  5.368 
Ondersteuning bestuur, secretariaat + webwinkel + porti 3.678  5.500  3.190 
Ledenadministratie incl. software, porti 6.857  6.500  5.748 
Ledenwerving  6.884  4.000  5.958 
Project met partner 1.000  500  2.500 
Kosten bank, verzekering, automatisering 2.681  3.000  2.504 

Totaal  134.515  132.500  131.819 

Overschot/tekort +/+ 417  +/+ 500  +/+ 355 

1  De cijfers 2023 zijn iets anders gepresenteerd dan op de ledenvergadering 2024: de kosten, opbrengsten en saldo van het lustrum staan onder ‘Activiteiten’. 
2  Van activiteiten waar de leden een bijdrage wordt gevraagd worden de kosten, de opbrengsten en het saldo vermeld.
3  De kosten, opbrengsten en saldo van de Nacht en de Wijkentours zijn op soortgelijke wijze gepresenteerd als de gegevens van het lustrum; zie voetnoot 1. 

De kosten zijn uitgesplist naar de Nacht en de Wijkentours; de opbrengsten niet omdat de meeste subsidieverschaffers één bijdrage hebben toegezegd 
voor beide activiteiten tezamen.
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1 Voorgesteld wordt de basis-contributie per 1 januari 2026 met € 2,50 (6%) te verhogen na drie jaar zonder verhoging;

  2023 2024 2025 2026
Gewoon lid € 42,50 € 42,50 € 42,50 € 45,–
Huisgenootlid € 17,50 € 20,– € 20,– € 20,–
Cadeaulid € 20,– € 20,– € 20,– € 20,–
U-pas € 20,– € 20,– € 20,– € 20,–
Lid t/m 26 jaar € 20,– € 20,– € 20,– € 20,–
bedrijfslid € 50,– € 60,– € 60,– € 60,–

2  De kosten van publicaties lopen nogal op in de loop der jaren, zie onderstaande tabel; de presentatie jaarboek valt vanaf 2025 niet meer onder dit hoofd; 
het (her)drukken van boeken is buiten beschouwing gelaten.

  2022 2023 2024 2025 (begroot) 2026 (begroot)      
Tijdschrift  50.000 50.600 57.500 56.000 59.500
Jaarboek  17.200 16.700 22.600 18.000 20.000
Nieuwsbrief, website, nieuwskroniek 2.100 1.200 1.600 2.000 2.500
Totaal 69.300 68.500 81.700 76.000 82.000

3 Hier is alleen het saldo opgenomen: de kosten minus de opbrengsten.
4  Evenementen t.b.v. vereniging omvatten: 1) vrijwilligersbijeenkomst, 2) nieuweledenborrel, 3) algemene ledenvergadering, 4) uitreiking jaarboek, 

5) verjaardag Oud-Utrecht, 6) Open Monumentendag; deze kosten waren eerder op diverse plekken ondergebracht. De begroting 2026 is opgesteld op 
basis van informatie van de evenementencommissie.

5 Een samenwerking met afdeling (kunst)geschiedenis van universiteit wordt gestart; geld om aanstelling stagiair mogelijk te maken.
6  Geld voor toegang tot een voorziening voor een externe vertrouwenspersoon naast twee interne vertrouwenscontactpersonen.

Begroting 2026

  Begroting 2026  Begroting 2025  Jaarrekening 2024Baten
Contributies 1 105.000  101.000  98.570
Advertenties + verkoop tijdschrift 3.000  1.500  3.716
Verkopen winkel + website (+porti) 4.500   3.000  5.779
Bijdrage van Steunfonds 25.000  25.000  25.000
Giften, dividend, legaat 1.500  1.500  1.867
Rente 1.000  -  -

Totaal 140.000  132.000  134.932

Lasten
Publicaties 2 82.000  76.000  85.925
Tijdschrift 59.500  56.000  57.532
Jaarboek 20.000  18.000   22.626
Boeken, herdruk ‘Vollekstaol’ -  -  4.124
Nieuwsbrief, jaarkroniek, website, DUIC 2.500  2.000  1.643
     
Activiteiten 25.700  26.700  17.374
Historische cafés en lezingen 3.500 3 4.000  2.091
Van der Monde-lezing 5.500  5.000  4.315
Reservering lustrum 2028 5.000  5.000  3.000
Grote Excursie 2.500 3 2.500  1.858
Evenementen t.b.v. vereniging 4 3.200  6.200  1.429
Nacht + Wijkentours 5.000 3 4.000  4.681
Samenwerking met universiteit 5 1.000  -  -
     
Vereniging 32.300  28.800  31.216
Commissies 6.000  6.500  5.024
Beleid sociale veiligheid 6 400  -  -
Bestuur incl. representatie 5.500  4.800  5.092
Ondersteuning bestuur, secretariaat + webwinkel (+ porti) 4.000  3.500  3.678
Ledenadministratie (incl. software en porti) 7.000  6.500  6.857
Ledenwerving 6.000  4.000  6.884
Project met partner 400  500  1.000
Kosten bank, verzekering, automatisering 3.000  3.000  2.681

Totaal 140.000  131.500  134.515

Overschot/tekort 0  +/+ 500  +/+ 417


